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Afbud: Lotte Nørup. 

         

1. Velkommen tilbage fra sommerferien og til et nyt LUU medlem: 
Anita Tranum Knudsen - elevrepræsentant. 
Der blev lavet en præsentationsrunde, så alle ved, hvem vi er, og hvilken rolle vi har i LUU udvalget.  
 

2. Konstellationen blev gennemført, og resultatet blev, at Nina Vieland Christensen (repræsentant for 
HK) blev valgt som formand, og Mette Fischer (privat tandlæge repræsentant) blev valgt som 
næstformand.  
Der aftales at perioden løber frem til 31.12.25 i første omgang, og så evalueres der på, hvor lang 
den fremtidige periode skal være.  
 
Proceduren for indkaldelse til LUU mødet: 
Betina Jepsen-Jacob laver udkast til dagsorden og sender til skolechef Lotte Nørup, som godkender 
og sender det videre til Nina V. Christensen, som godkender/redigerer og sender det tilbage til 
Lotte. 
Betina sender dagsorden og referat fra LUU møderne til medlemmerne i LUU udvalget.  
Tom Hartvig og Betina Jepsen-Jacob står altid til rådighed for formanden/ næstformanden.  
 
Mødeform: En gang i året mødes LUU udvalget fysisk (først på året) og derefter på Teams 2-3 
gange alt efter behov. Pt. er bedste mødetid for alle: Torsdage kl. 15 
 

3. Info fra dagligdagen på EUCSYD 
Betina informerer om dagligdagen på EUCSYD i forhold til elevantal, kommende svendeprøve og 
nyt valgfri specialefag: Socialtandplejen, som har debut i dag.  
 

               Under dette punkt, falder snakken på delaftaler, som er en ny tendens på de andre fagområder   
              som fx murer og tømrer, hvor mestrene opsiger eleven kort før et forestående skoleophold, så de  
              undslipper at betale løn for eleven under skoleopholdet. 
              Dvs. eleven kommer ind på skolen og fungerer som skolepraktikelev (SOB), og får tilsvarende  
              ydelse, som er en del mindre end elevlønnen. 
              Denne tendens er endnu ikke set i dentalbranchen, og Nina (HK repræsentant) vil gerne  
              informeres, så snart vi hører om et tilfælde.  
               
             Til gengæld er den korte kontraktform stigende, og Anita beskriver, hvordan hun er helt rolig ved en   
             sådan aftale, da hun kan se en fordel i den, da hendes elevplads ikke har haft elever før, og godt tør  
             bevæge sig ud i en kort aftale kontra en ordinær aftale, som kan virke skræmmende, og måske have   
             medført, at klinikken havde fravalgt en elev.   
             Anita føler at på denne måde, har hun fået et ben indenfor, og ser man på statistikkerne, forlænges   
             80- 90 % af kontrakter i dentalbranchen. 
 

4.  
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5. Christina Hunderup er ny censor på tandafdelingen. Christina var en ” flue på væggen” ved sidste 
grundforløbseksamen, og hun udtaler at det var spændende, men også dejligt at få en lille 
afveksling fra hverdagen på klinikken.  

 
6. Dette punkt er udskudt til næste LUU møde. 
        Hængeparti - elever i Tyskland – udfordringen (HF elev 40 timers om ugen/ lavere løn) 
 
7. EVT: 

• Mette Fischer fortalte at Hansenberg afholder møder omkring det at være elevansvarlig, og om 
det var noget vi evt. også kunne tilbyde på EUCSYD. 

       Betina fortæller, at det ligger i planerne af afholde et ” fyraftensmøde” på EUCSYD omkring   
       emnet, og at der blot mangler en godkendelse fra Lotte Nørup og en dato.  
       Betina har afholdt lignende møder på Rybners i Esbjerg, da hun var ansat der. 
 
• Nina byder ind med, at hun gerne vil komme og besøge hovedforløbet, og hjælpe eleverne med 

de spørgsmål de evt. måtte have. Pt. er der flere elever, der ikke kan overskue deres lønseddel 
og udregning af ferie/ fridage, så Betina og Nina aftaler en besøgsdag, inden hovedforløbet 
stopper den 27. september. 

 
8. Ny mødedato følger senere - men forventer at det bliver midt november/ start december.  
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